
CONSILIUL LOCAL CETARIU 

JUDETUL  BIHOR 

PROCESUL VERBAL 

INCHEIAT AZI  4.07.2017 

 

 

  Sunt prezenţi 9 consilieri locali Primarul, Viceprimarul şi Secretarul comunei Cetariu  

   Se alege preşedintele de şedinţă d-l consilier  Nagy Sandor  care  citeste ordinea de zi , după  cum 

 urmează 

1. Proiect de hotărăre privind aprobarea angajării asistenţilor personali pentru persoane cu grad handicap 

grav din Comuna Cetariu . 

2. Proiect de hotărăre privind aprobarea volumului de masă lemnoasă care se va recolta în cursul anului 

2017 din pădurea proprietate publică a Comunei Cetariu , a modului de valorificare și a metodologiei 

de calcul a prețurilor de referință  a masei lemnoase  

3. Proiect de hotărăre privind aprobarea Planului de ocupare a functiilor publice din cadrul aparatului de 

specialitate al Primarului comunei CETARIU 

4. Proiect de hotărăre privind aprobarea achiziționării a două pompe pentru sistemul de alimentare cu apă 

a localităţilor din Comuna Cetariu 

5. Proiect de hotărăre privind  aprobarea cheltuielilor ocazionate cu organizarea Zilei comunei Cetariu  , 

judetul Bihor, in suma de 10.000 lei care se vor suporta din bugetul local aprobat pentru anul 2017 din 

Capitolul 51.02.20.30.30 Autoritati publice si actiuni externe - Alte cheltuieli cu bunuri si servicii. 

6. Diverse 
 

  Care este aprobat in unanimitate. 

 

HOTĂRĂRI 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu  
Doamnelor şi domnilor consilieri, stimaţi invitaţi, vă rog să-mi permiteţi să vă anunţ că pentru astăzi   4.07.2017 a 

fost convocată şedinţa ordinară a Consiliului Local al comunei Cetariu. Vă informez că din totalul de 11 de 

consilieri locali aleşi în funcţie, sunt prezenţi astăzi 9, lipsesc motivat d-nii consilieir , Simko Lajos si Drugas 

Marius. În condiţiile acestea şedinţa noastră este legal constituită se pot adopta hotărâri cu majoritate calificată de  

6 voturi.  Dau cuvântul preşedintelui de şedinţă ales , d-lui Nagy Sandot , poftiţi vă rog. 

 Se citeşte Procesul verbal al şedinţei anterioare din data de  29.05.2017 . Cine este pentru?  Unanimitate 

Împotrivă? Abţineri?  

d-l Nagy Sandor – consilier local   

Cine este pentru aprobarea angajării asistenţilor personali pentru persoane cu grad handicap grav din Comuna 

Cetariu ?  unanimitate Pentru 9  Împotrivă? 0  Abţineri? 0  

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu  
Trebuie să vă spun ca Finațele  la începutul fiecarui an  solicită o estimare a cheltuielilor la diferite capitole. 

Începând cu anul 2011, când am fost nevoiți să desființăm posturile de asistenți personali , am solicitat sume 

pentru indemnizații , care sunt cu cca 60% mai puțin. După ce am primit adresa Ministerului Muncii , d-na 

contabilă a solicitat suplimentarea fondurilor allocate , conform  noii estimări. Deci chiar dacă azi ați votat pentru 

aprobarea posturilor , le vom putea  angaja numai după  ce  vom avea sumele în cont. 

 

D-na Dull Melinda- consilier  local 

Faceti o mențiune în hotărâre în acest sens. 

  

 



d-l Nagy Sandor – consilier local   

Cine este pentru aprobarea volumului de masă lemnoasă care se va recolta în cursul anului 2017 din pădurea 

proprietate publică a Comunei Cetariu , a modului de valorificare și a metodologiei de calcul a prețurilor de 

referință  a masei lemnoase unanimitate  pentru?  9 . Împotrivă? 0 Abţineri? 0 

 

d-l Homonai Alexandru – consilier local 

De ce nu au prioriate localnicii? 

 

d-l Bonisz Alexandru-primar al comunei 

Ocolul silvic organizează licitația. 

 

D-na Dull Melinda- consilier  local 

Am auzit de la oameni ca numai unii pot aduce lemne din padure. Pentru evitarea discuțiilor ar trebui sa afișati 

data valorificarii lemnelor 

 

d-l Bonisz Alexandru-primar al comunei 

Vă rog să numiți persoanele care fac reclamații ,să le chemăm aici și să clarificăm. E foarte ușor să comentezi.Nu 

știu despre nici o limitare , oricine poate să meargă la pădure după cota lui de lemene . Trebuie să știți că nimeni 

nu e dornic să lucreze. Nu primim nici zilieri sub 100 de lei.  

 

D-na Dull Melinda- consilier  local 

Nu credeti că o să nominalizez persoana 

 

d-l Bonisz Alexandru-primar al comunei 

Atunci cum sa rezolvam reclamatia ? Care are ceva problemă să vină și să spună . Ușa mea e deschisă in 

totdeauna. 

d-l Nagy Sandor  – consilier local                  

Dacă sunteți de acord cu aprobarea aprobarea Planului de ocupare a functiilor publice din cadrul aparatului de 

specialitate al Primarului comunei CETARIU. Cine este pentru?  9 . Împotrivă? 0 Abţineri? 0 

d-l Nagy Sandor – consilier local                

Dacă sunteți de acord cu aprobarea  achiziționării a două pompe pentru sistemul de alimentare cu apă a 

localităţilor din Comuna Cetariu.Cine este pentru?  9 . Împotrivă? 0 Abţineri? 0 

 
d-l Nagy Sandor – consilier local                  

Dacă sunteți de acord cu  aprobarea  cheltuielilor ocazionate cu organizarea Zilei comunei Cetariu  , judetul 

Bihor, in suma de 10.000 lei care se vor suporta din bugetul local aprobat pentru anul 2017 din Capitolul 

51.02.20.30.30 Autoritati publice si actiuni externe - Alte cheltuieli cu bunuri si servicii.?Cine este pentru? 9 . 

Împotrivă? 0 Abţineri? 0 

 

D-na Dull Melinda- consilier  local 

Daca DVS reusiti sa Organizati Zilele Comunei Cetariu din suma acesta , jos cu palaria. 

 

d-l Bonisz Alexandru-primar al comunei 

O sa mai vina si câțiva sponsori.  

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu  
Trebuie să vă atrag atenția asupra prevederilor Legii  nr.140/2017  prin care  leguitorul dispune ca “Consilierii 

locali sau judeţeni, după caz, primarii, viceprimarii, primarul general al municipiului Bucureşti şi viceprimarii, 

primarii şi viceprimarii subdiviziunilor administrativ-teritoriale, preşedinţii şi vicepreşedinţii consiliilor judeţene, 

secretarii unităţilor administrativ-teritoriale şi personalul din aparatul de specialitate al primarului, respectiv al 

consiliului judeţean răspund, după caz, contravenţional, administrativ, civil sau penal pentru faptele săvârşite în 

exercitarea atribuţiilor ce le revin, în condiţiile legii.” 

Asta așa a fost si până acum , dar probabil ca să înțeleagă toata lumea s-a adoptat și această Lege. 



Totodata vă comunic ca a fost adoptata Legea salarizarii unitare prin care de dispune printre altele ca trebuie sa 

fixăm salariile personalului. 

 Leguitorul fixează niște salarii pentru anul 2022 numai pentru anumite funcții restul trebuie stabilite conform unor 

chei genul , nimeni nu poate avea salar mai mare ca indemnizația viceprimarului , total sporuri nu poate depasi 

30% / ordonator de credite , premii maxim 2 salarii brute /an etc. Tot personalul este încadrat la nivel maxim. 

Trebuie să decideți cuantumul  indemnizației de ședință a consilierilor locali , care poate fi maxim 10% din 

indemnizația Primarului  care începand cu 1.07.2017 este 5800 lei. 

 

D-na Dull Melinda- consilier  local 

Și până acum au spus unii că primim prea mult. Era până la 5% din indemnizația Primarului. 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu  

Până în 2014 întradevăr așa a fost , după care indemnizația Primarului a fost mărit prin Legea nr. 28/2014 si 

expres s-a prevazut ca nivelul indemnizatiei consilierilor locali nu se indexează. 

Conform al (3) Pentru consilierii locali, respectiv consilierii judeţeni, indemnizaţiile de şedinţă prevăzute la 

art. 34 alin. (2) din Legea nr. 393/2004 privind Statutul aleşilor locali, cu modificările şi completările 

ulterioare, se stabilesc prin aplicare la indemnizaţiile corespunzătoare primarilor, primarului general, respectiv 

preşedinţilor consiliilor judeţene stabilite, conform prevederilor legale în vigoare, pentru luna decembrie 

2013."  

Sunteți la acelasi nivel de 132 lei brut. 
 
d-l Biro Ferenc Sandor – consilier local 

mă interesează cât primesc in mână 
 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu  
Dacă se mărește suma brută se mărește si cea netă. 

 

d-na Gombos Brigitta – consilier local 

Am auzit că unii cred ca primim 800 lei. 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu 

Pentru că unii nu știu sa facă deosebirea între funcția de consilier local si denumirea funcției unor persoane 

angajate cu norma întreaga , care au studii superioare. 

 

d-l Nagy Istvan Robert- viceprimar 

Vă mai gândiți 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu 

Nu avem timp să ne gândim. Legea e in vigoare trebuie stabilit cuantumul indemnizației de ședință. Ședintele 

sunt la fiecare a doua lună. Putem fixa la maxim de 580 lei/prezența la ședință? 

 
d-l Nagy Sandor – consilier local   

Cine este pentru? 

Pentru 7 Nagy Sandor     Împotrivă? 0     Abţineri? 2 Biro Ferenc Sandor  

    Albirt Bela                     Homonai Alexandru 

   Nagy Istvan Robert    

   Meszaros  Zoltan  

   Dull Melinda 

   Szabo Kinga 

   Gombos Brigitta 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu 

Domnii consilieri eu cred ca e foarte elegant sa votezi împotriva sau să te abții când restul consilierilor iau 

problemele.  
 

d-l Homonai Alexandru – consilier local 



 Cand eu m-am hotărât sa fiu consilier local am crezut ca fac un serviciu comunitatii mele gratis. 

  

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu 
DVS puteti dona aceste sume , puteti sa nu ridicați , e optiunea DVS dar trebuie sa hotărâți si asupra  acestui 

aspect.  

 

Homonai Alexandru – consilier local 

Vă rog sa treceti in process-verbal că și eu am votat pentru. 

 

d-l Meszaros Zoltan – consilier local 

Eu nu sunt multumit de unii angajați.Tractoristul Takacs vine la serviciu pe la 8,20. Văd când merg spre Oradea. 

 

d-l Bonisz Alexandru-primar al comunei 

Aduceți oameni mai competenți. Nu vedeți ca nimeni nu se prezintă la concurs? Nimeni nu vrea naveta. 

 

d-l Nagy Istvan Robert- viceprimar 
Ce doriti? A lucrat aici toată viața , acum , înainte de pensionare cu un an să dăm afară? Nu e ușor sa stai la 40 de 

grade in tractor toata ziua. 

 

d-l Meszaros Zoltan – consilier local 

D-na secretar mi-a spus că a publicat anunțul pentru concurs , aici in comuna nimeni nu a știut că este scos la 

concurs vreun post. 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu  
Nu mai e ca pe vremuri când un fost primar a ținut audiențele în clădirea de vizavi (cârciuma) . Posturile sunt 

publicate in Monitor Oficial , un ziar National , site-ul Primariei. 

Chiar  si acum trimitem hotărârea noastră in Bucuresti, dupa care  va fi  fixat  un termen. Bine aceste proceduri  

sunt pentru funcțiile publice , nu pentru personal contractual. 

 

D-na Dull Melinda- consilier  local 

Putem sa discutam atunci si despre d-na secretar.  

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu 
Eu am treaba d-na consilier. Din pacate actele trebuie depuse personal la diferite Institutii. Programul lor de lucru 

se suprapune cu al meu. Oamenii tot ma intreaba daca e gata actul lor. Chiar imi place sa rezolv problemele la 

prima ora .  

 

DIVERSE 

Cerera d-lui Simon Ferenc , de a aproba construirea unui adapost de animale fara fundatie pe terenul 

concesionat de la Primaria Cetariu. 

 

d-l Biro Ferenc Sandor – consilier local 

nu sunt de acord. O sa rămânem si cu această clădire pe pășunea noastră. 

  

D-na Dull Melinda – consilier local 

Licitația nu a fost corectă . Noi am votat concesionarea celor 25 ha , nu 22+3. 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu 

D-na consilier , aceste pasuni sunt doua corpuri distincte despărțite de un drum. Așa au ajus ofertele , care au 

fost declarate câștigătoare. A fost o comisie care așa a hotărât. Concesionarii plătesc pentru pasune 400 

lei/ha, care e problema  ? 

 

Homonai Alexandru – consilier local 

Consider că poate să facă un adapost pentru animale , imediat vine iarna. 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu 



Să specificăm ca la finalizarea concesiunii  pașunea va fi predată în starea în care a fost preluată , făra orice 

adăpost. Parcă exista o cluză în acest sens în contract.   

d-l Nagy Sandor – consilier local   

Cine este pentru? 

Pentru 0     Împotrivă? 0     Abţineri? 9      
 

 

Cerera d-nei Fazekas Matilda , de a aproba un lot de  teren in suprafata de 200 mp. 

 Având in vedere că a avut casă și curte in satul Cetariu pe care a vândut , se respinge  cererea în unanimitate. 

d -l Nagy Sandor  - preşedinte de şedinţă            

Sunt  alte intervenţii? Dacă nu, declar închise lucrările şedinţei de astăzi. Vă mulţumesc pentru prezenţă. 

  PREŞEDINTELE DE ŞEDINŢĂ 

  Nagy Sándor           Secretar 

      Jr. Sabău Mercedes  

 

 


